
Cesarjevic RodolfoTO sadjerejsko društvo za 
spodnji Štajer. 

(Pri sv. Juriji ob južnej železnici,) 
Društveni odbor je imel 15. t. m. svojo 

drugo sejo po ustanovljenji; te seje so se^ude-
ležili gg. Dr. Ipavic, zdravnik in župan Šent
jurski kot predsednik, na dalje Franc Lenček 
veleposestnik na Blanci, Franc Praunseis, usn-



ja v Št. Juri j i , Mihael Vizjak, posestnik in 
znani sadjerejec v Teharski fari, Mihael Voš
njak, inženir v Celji, vitez Berks, graščak na 
Blagovni, Ivan Boštjančič, učitelj na Blanci in 
V. J are, učitelj pri sv. Juriji . 

Gospod ravnatelj dr. Ipavic prečita 
zapisnik zadnje odborove seje od 8. decem
bra m. L, kateri se nespremenjen potrdi. 
Dalje razlaga, da je društvo obrnilo se med 
drugim tudi do ministerstva poljedelstva za 
podporo, katera se je društvu tudi obljubila; 
društvo pa mora pri ministerstvu dokazati, da 
ima obilo udov in da jo delavno. — Zato se 
tii obračamo na vse, p. n. sadjerejce in prija
telje sadjereje, ter vse prave domoljube, kateri 
še tega niso storili , da prej ko prej svoj pri
stop naznanijo g. Fr. Praunseisu, če tudi društ
veni donesek pozneje pri priložnosti g. blagaj
niku odrajtajo. 

Za prvo glavno zborovanje se določi 20. 
dan majnika, to je nedelja popoldne ob 2. uri 
s sledečim obravnovalnim redom: 

1. Poročilo g. ravnatelja, i%. poročilo g. 
blagajnika. 3. nastavljanje poverjenikov po raz
nih krajih, 4. o sadjereji bo prednašal gospod 
Boštjančič iz Blance in 5. razni nasveti. 

Po sostavi obravnovalnega reda prihod
njemu zboru pridejo na vrsto nasveti in želje 
odbornikov ali drugih udov, ki so jih ustno ali 
pisno objavili. 

Od večih krajev se je izrekla želja, da bi 
si društvo vže kar s početka osnovalo svoj 
organ — časnik za sadjerejo. Odbor razmotrava 
okolišine društvene ter sklene, da se za zdaj 
ustanovljenje lastnega l ista še odloži. Grajščak 
g. vitez Berks pravi, da bodo slovenski listi, 
kakor „Slov. Gospodar" in „Slov. Narod" go
tovo toliko prijazni, da bodo sprejemali ne le 
poročila o društvenem delovanji, ampak tudi 
druge dobro pisane članke o zadevi sadjereje — 
dokler si društvo ne iistanovi svoj list. [Vsa
kako in radostno. Ured.] 

G. Mihael Vošnjak nasvetuje, da naj se 
tukajšnjemu društvenemu vrtu nastavi stalen 
vrtnar. — Tudi ta nasvet se nekoliko spre
meni, namreč, društvo si za tekoče leto ne 
vzame stalnega vrtnarja, pač pa se g. ravnatelj 
pooblasti, da si sme vrtnarja najeti, kedar ga 
potrebuje in kolikor časa ga potrebuje — ker 
ga po prijaznosti nekega gospoda lahko dobiti 
more. 

vitez Berks nekega gospoda, da bi ga društvo 
pri prihodnjem zboru imenovalo častnim čla
nom. — 

Sklene se ta dva nasveta občnemu zboru 
20. maja t. 1. predložiti. 

G. Fr. Lenček želi, da bi odborove seje 
bile vsaki drugi mesec, kar se je tudi spre
jelo. — 

G. Mihael Vizjak želi, da bi se naj o 
društvenem delovanji bolj pogosto v „Slov. 
Gospodarji" poročalo in g. vitez Berks, še do
stavlja, da naj se tudi o odborovih sejah po
roča, kar je važnega; tudi to se sprejme in se 
bo željam ustrezalo, kolikor se tiče poroče 
valca. 

Po g. Dr. Ipavičevem nasvetu se bo društvo 
naročilo na „Illustrir te Flora" ; in po nasvetu 
g. viteza Berksa društvo kot član pristopi 
„Oesterreichischer Pomologenverein". 

Ker društvo — ki še leto ne obstoji — 
nima svojih drevesc dosta — (ima jih kakih 
t r i tisoč), — da bi moglo tolikim željam glede 
oddaje in razpošiljanja drevesc, divjakov in 
požlahtnjenih ustrezati, kolikor je dobilo društvo 
prošenj in naročil, se sklene, da si društvo ta
koj naroči 20 tisoč divjakov, kateri se potem 
deloma posade deloma prošnikom razdele. — 
Drevesca so se vže naročila. 

Posvetovalo se je tudi o ustanovljenji po
družnic na raznih krajih, o napravi društvenih 
vrtov itd. Morda se bo o tem obziru po željah 
občnega zbora kaj ukrenilo. 

Da si društvo že veliko udov šteje, ven
dar se še pogrešajo mnogi domoljubi. Da bo 
društvo živahno napredovalo in svoje delovanje 
kolikor moč vsestransko uspešno razširjevalo, 
treba je vsestranske udeležbe. — V družbi je 
moč; toraj le v družbo brez odlaganja! 

V a l e n t i n J a r c , 
tajnik. 

G. Vošnjak nasvetuje dalje, da naj se rav
nateljstvo obrne s prošnjo za podporo društvu 
na vse okrajne zastope, na vse posojilnice in 
privatne posamue rodoljube; to se je se ve da 
sprejelo. 

G. dr. Ipavic predlaga nekega pomologa 
(sadjerejcaj, da bi ga prihodnji občni zbor volil 
Častnim udom; isto tako predlaga grajščak g. 


